
اخبار كشور

سریالی با موضوع شهدای غواص لشکر ۲۱ امام رضا)ع( 
تولید می شود

سریالی با موضوع شهدای غواص لشکر ۲۱ امام رضا)ع( خراسان 
و نقش آنها در عملیات های کربلای 4 و 5 برای پخش از تلویزیون 

تولید می شود.
این سریال در ۱5 قسمت 40 دقیقه ای در مرکز سیمای استان های 

رسانه ملی تولید خواهد شد.
نــگارش فیلمنامه این ســریال برعهده ناصر مولــوی وردنجانی و 
کارگردانی آن را  هادی حاجتمند و تهیه کنندگی آن را سیاوش حقیقی 

برعهده  دارند.
در بخش پژوهش فیلمنامه این مجموعه که با حساســیت بالایی 
انجام شده، از کتاب های »حماسه یاسین« و »روایت دلبری« همچنین 
از خاطرات همرزمان و غواصان جامانده از خیل دوســتان شهیدشان 

بهره برده شده است.
فرماندهی لشــکر ۲۱ امام رضا علیه السلام خراسان در دوران دفاع 

مقدس برعهده سردار اسماعیل قاآنی بوده است.
راهکار »داریوش ارجمند« 

برای جلوگیری از ورود پول های کثیف به سینما
داریــوش ارجمند دربــاره جریــان پول کثیف در ســینما و 
نمایش خانگی به تسنیم گفت: تا وقتی در این مملکت دوغ و دوشاب، 
یکی اند همین وضع وجود دارد. به من بارها پیشنهاد داده اند سریال 
شبکه نمایش خانگی بازی کنم نپذیرفتم. چون کارها خوب نیست، 
کار خوب باشد می روم. یکی به من گفت »شهرزاد« به شما پیشنهاد 
می شد می رفتید گفتم نه. بنابراین من عقده ای در این سینما ندارم و 
آرزو ندارم مثلًا با شخص خاصی کار کنم و شخصیت خاصی را بازی 
کنــم. به جز علی حاتمی  با همه کارگردان ها کار کرده ام و بنابراین 

من عقده بازی ندارم.
وی افزود: من مسئول حراست از آبروی هنری ام هستم.  ترجیح 
می دهم اینجا بنشینم همسر شهیدی کتاب همسر بزرگوارش را به 
من بدهد و اینها افتخار است تا اینکه بروم دو ساعت فیلمی  که خدا 

بخیر کند را بازی کنم. 
ارجمند در پاسخ به این سؤال که چطور می توان جلوی پول های 
کثیف در ســینما و نمایش  خانگی را گرفت، خاطرنشان کرد: قوه 
قضائیه؛ همان طوری که »طبری« و خیلی متهمین دیگر را دستگیر 
کرد و به پول های کثیف و مفاسد اقتصادی دیگری با قوت و قدرت 
رسیدگی می کند، می تواند جلوی پول های کثیف در سینما و نمایش  

خانگی را هم بگیرد.
در مراسم رونمایی از سه برنامه عنوان شد:

مسئولیت رادیو 
در صیانت از زبان فارسی

آئین رونمایی از سه برنامه فرهنگی ادبی شبکه رادیویی فرهنگ، 
به مناسبت روز قلم، پیش از ظهر روز شنبه چهاردهم تیر با حضور 
رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی، تنی چند از مدیران شبکه های 
رادیویی و تلویزیونی و جمعی از اهالی فرهنگ و ادبیات در استودیوی 

شماره یک رادیو در جام جم برگزار شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، غلامعلی حداد عادل در این مراسم گفت: 
هر قدمی  در راه تقویت زبان فارســی برداشــته شود قدمی  در تحکیم 
هویت و فرهنگ ایرانی ماست و صداوسیما در این راه تاکنون گام های 

موثری برداشته که قابل تقدیر است.
رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی همچنین با  اشاره به برنامه 
مردمی مشاعره در صداوسیما گفت: رسانه ملی با برنامه مشاعره موجب  
ترویج و گسترش زبان و ادب فارسی در میان قشر نوجوان و دانش آموزان 
کشور شده که همین امر خود از کارهای پسندیده صداوسیما به خصوص 
در رادیو فرهنگ است که در راستای تحکیم زبان و ادب فارسی انجام 
شده است. حمیدرضا شاه آبادی، معاون صدا نیز با بیان اینکه ما رادیو 
را به طلایه دار صیانت از زبان فارسی تبدیل می کنیم افزود: با عنایت به 
نگرانی و دغدغه های مقام معظم رهبری درخصوص پاسداشت زبان و 
ادب  فارسی، امروز حساسیت ها مضاعف است و ما در رسانه ملی به ویژه 
در رادیو در تلاش هستیم که با ایجاد ظرفیت های خوب و شایسته در 

مسیر صیانت از زبان و ادب فارسی حرکت کنیم. 
وی در ادامه با تشریح برنامه های  ترویج و توسعه زبان و ادب فارسی 
در شــبکه های رادیویی افزود: از امروز برنامه های جدیدی تحت عنوان 
»حریر سخن« )مشاعره(، »پرنیان ادب« )شعر و موسیقی( و »قند مکرر« 
)حکمت ها و پندهای ادبی( به عنوان سه گانه های رادیو فرهنگ رونمایی 
و این برنامه ها از این پس از این شبکه برای مخاطبان پخش خواهد شد.
در این مراسم، علاوه  بر رونمایی از سه برنامه جدید رادیو فرهنگ 
در جهت پاسداشت زبان و ادب فارسی، از تلاش ها و فعالیت های دکتر 
امیر اســماعیل آذر، مجری برنامه های مشاعره ســیما به جهت ارائه 
برنامه های ادبی و فرهنگی و نیز  ترویج زبان و ادب فارســی در رســانه 

ملی قدردانی شد.
مجری شبکه فاکس نیوز

 به فساد اخلاقی متهم شد!
»اد هنری« مجری معروف شــبکه فاکس نیوز به اتهام تعرض و 

تجاوز در محیط کار اخراج شد.
به گزارش فارس به نقل از واشنگتن پســت، کانــال فاکس نیوز در 
تصمیمی  ناگهانی مجری سرشــناس خود »اد هنری« را به اتهام آنچه 
که به عنوان »ســوء رفتار اخلاقی در محیط کار طی سال های گذشته« 

توصیف شده، اخراج کرد.
این اولین بار نیســت که کارکنان زن شبکه فاکس نیوز از ناامنی در 
محیط کارشان شکایت دارند.  حدود شش ماه پیش »بریت مک هنری« 
مجری شــبکه خبری فاکس نیوز از این شبکه و چند تن از همکارانش 

به دلیل مشابه شکایت کرد.

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه:

آمریکایی ها را دائم در خلیج  فارس 
رصد می كنیم

فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی با تأکید بر اینکه دوره ارتکاب جنایت در خلیج 
 فارس و افتخار به آن گذشته است، گفت: اگر آمریکایی ها 
دچار اشتباه و حماقتی شوند با پاسخ قاطع نیروهای مسلح 

مواجه خواهند شد. 
سرتیپ عباس غلامشاهی، در گفت وگو با تسنیم در بندرعباس 
اظهار داشت: 3۲ سال پیش در چنین روزی آمریکای جنایتکار اقدام 
به یک جنایت بزرگ ضد بشــری و تاریخی و یک اشتباه راهبردی و 
غلط تاریخی کرد و یک هواپیمای مسافربری عادی و غیرنظامی را 
که تمام سرنشینان آن مردم عادی بودند و قصد سفر از بندرعباس 
به  مقصد دبی را داشــتند مورد هدف و اصابت موشــک توسط ناو 

وینسنس قرار داد.
فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت:  اشتباه بزرگ تر آمریکایی ها این نکته بود که این مسئله را با 
افتخار بلافاصله اعلام کردند و اشتباه فاحش و زشت آنها که از همه 

جنایات آنها بدتر بود اعطای مدال افتخار به فرمانده این ناو بود.
وی تصریح کرد: آمریکایی ها در آن سال ها سیلی های متعدد و 
زیادی از رزمندگان اسلام و سپاهیان اسلام خورده بودند و بغض و 
کینه فراوانی از جمهوری اسلامی داشتند در این حرکت و عملیات 
وحشــیانه و ناجوانمردانه خودشان و با نقض حقوق بشر کودکان و 

زنان و سایر مسافران این هواپیما را به شهادت رساندند.
غلامشــاهی گفت: امروز آمریکایی ها در خلیج  فارس آن شرایط 
را ندارند و نخواهند داشــت چرا که دوره ای که می توانستند چنین 

جنایاتی مرتکب شوند و بعد به آن افتخار کنند تمام شده است.
وی اضافــه کــرد: امروز در خلیج  فارس اقتــداری که از ناحیه 
پاسداران، ارتشیان و سربازان جمهوری اسلامی ایران برقرار هست 
به آمریکایی ها این پیام را دارد که در منطقه خلیج فارس نه فقط اجازه 
ارتکاب چنین جنایتی را نخواهد داد بلکه حضور آنها در خلیج  فارس 

را هم تحمل نخواهد کرد.
فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه پاسداران گفت: امروزه 
دائماً چشــم های بیدار رزمندگان اسلام آنها را رصد می کند و تمام 
وقت حضور ما را کنار خودشان می بینند و در صورتی که حماقتی 
به خرج بدهند و نگاه چپی به آب ها و فضای جمهوری اسلامی داشته 

باشند قطعاً جواب محکمی خواهند شنید.

انتقاد نماینده مجلس
 از بورس بازی در حوزه مسکن

عضو کمیســیون عمران مجلس یکی از دلایل افزایش 
خانه های استیجاری در کشور را کاهش قدرت خرید مردم 
عنوان کرد و گفت: مشکل مسکن در کشور با ساخت چند 

هزار خانه حل نمی شود. 
بــه گزارش خبرگزاری تســنیم ، احمد دنیامالــی ،  در جمع 
خبرنگاران ضمن اشاره به اجرای طرح اقدام ملی مسکن با تأکید بر 
اینکه مشکل مسکن در کشور با ساخت چند هزار خانه حل نمی شود، 
اظهار داشت: یکی از دلایل مهم افزایش خانه های استیجاری در سطح 

کشور کاهش ارزش پول و قدرت خرید مردم است.
وی حمایت دولت از اقشــار ضعیف را لازم و ضروری خواند و با 
بیان اینکه دولت باید به خانه دار شدن دهک های پایین جامعه کمک 
کند ابراز داشت: با اصلاح نظام بانکی بخشی از مشکلات حوزه مسکن 
حل می شود در صورتی  که بانک ها تسهیلات با سود چهار درصد به 

خریداران مسکن مهر بدهند.
دنیامالی پرداخت مابه التفاوت ســود ۱8 درصد و چهار درصد 
تسهیلات توسط دولت را یکی از راه های حمایتی برای خانه دار کردن 
مردم دانست و عنوان کرد: علاوه بر این یکی از راهکارها برای حل 
مشکل مسکن اخذ مالیات از واحدهای خالی است از طرفی مجلس 
از مدت ها پیش قانون اخذ مالیات از واحدهای خالی را در کشــور 

تصویب کرده است.
نماینده مردم بندرانزلی در مجلس با انتقاد از عدم اجرایی شدن 
قانون اخذ مالیات از واحدهای خالی توســط دولت تصریح کرد: تا 
زمانی که نتوانیم ســفته بازی و  بنگاه داری را از مسکن خارج کنیم 
هیچ مشکلی برطرف نخواهد شد از سوی دیگر مجلس یازدهم نیز 
در اقدامی قصد دارد جهت حل ریشــه ای مشکل مسکن در کشور 

وارد عمل شود.
وی تزریق منابع مالی لازم برای حل ریشه ای معضل مسکن در 
کشور را ضروری تلقی کرد و با تأکید بر اینکه کمیسیون عمران و 
سایر نمایندگان در تلاش است تا با ارائه راهکارهایی مشکل مسکن 
در کشور را حل کند افزود: هدف از ساخت مسکن مهر که در کشور 
اجرایی شد، خانه دار کردن افراد متوسط و ضعیف جامعه بوده است.
رئیس مجمع نمایندگان اســتان گیلان با بیان اینکه در طرح 
مسکن مهر اقشار متوسط و پایین جامعه با مبلغ 40 تا 50 میلیون 
تومان می توانســتند ۱00 متر خانه مســکن مهر خریداری کنند 
خاطرنشــان کرد: ارائه وام های بلندمدت بــه زوج های جوان برای 
خرید مسکن از جمله اقداماتی است که باید در کشور برنامه ریزی 

و اجرایی شود.
دنیامالی پرداخت تسهیلات بانکی با بازپرداخت 30 ماهه به مردم 
و زوج های جوان و اتخاذ رویکرد حمایتی در بخش مسکن را راهکاری 
بــرای حل و فصل معضل مســکن خواند و گفت: به عقیده بنده تا 
زمانی که مسائل مربوط به حوزه مسکن از بنگاه داری و بورس بازی 
خارج نشود قیمت تمام  شده مسکن در کشور کاهش پیدا نمی کند.

وی وجود چیزی در حدود دو و نیم میلیون مسکن خالی در کشور 
و ضرورت تعیین تکلیف آن ها را امری واجب و ضروری اعلام کرد .

وی با انتقاد از رویه بانک ها به ویژه در حوزه مســکن مشکلاتی 
که در ســال های اخیر توســط بانک ها برای مسکن ایجاد شده را 
مورد خطاب قرار داد و گفت: اینکه بســیاری از مشــکلات کشور 
نظیــر کاهش ارزش پول ملی و قدرت خرید مردم را به گردن دلار 
بیندازیم درست نیست زیرا سیاست های غلط داخلی بانک مرکزی 

نیز در این امر دخالت دارد.
وی با اشاره به اینکه مشکلات و معضلات موجود در بخش مسکن 
کشور با سیاست های مقطعی حل و فصل نمی شوند ابراز داشت: در 
ســال های اخیر به علت کاهش ارزش پول ملی مردم به ویژه اقشار 
ضعیف جامعه دیگر توان خرید منزل را نداشته و به ناچار به سوی 

خانه های استیجاری رفته اند.

رهبر معظم انقلاب: همگان نماز را که داروی شفابخش 
روح و مایه صفا و آرامش و نورانیت است بر همه کارهای 

دیگر مقدم بدارند.

هدیه به خوانندگان

مصادیق احسان و کرامت
امام علی)ع(: آن کس که خدا او را مالی بخشــید، پس 
»باید« به خویشاوندان خود بخشش نماید، و سفره مهمانی 
خوب بگســتراند، و اســیر آزاد کند، و رنج دیــده را بنوازد 
و مســتمند را بهره مند کند، و قرض وامــدار را بپردازد، و 
بــرای درک ثواب الهی، در برابر پرداخت حقوق دیگران و 
مشکلاتی که در این راه به او می رسد شکیبا باشد، زیرا به 
دست آوردن صفات یاد شده موجب شرافت و بزرگی دنیا 

و درک فضایل سرای آخرت است.
نهج البلاغه- خطبه ۱4۲

صفحه 3
یک  شنبه ۱۵ تیر ۱3۹۹ 
۱3 ذی القعده ۱44۱ - شماره ۲۲۵۰4

اخبار ادبی و هنری

پای درس علی)ع(

روحانی رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
و پروتکل های بهداشتی، استفاده از ماسک 
و عدم حضور در اجتماعات را برای مقابله با 
کرونا ضروری دانست و با درخواست مجدد 
از مردم برای همراهی و همکاری تاکید کرد 
که از امروز )یکشنبه( استفاده از ماسک در 
مکان های سرپوشیده جمعی، الزامی است.
حجت الاســلام  روحانی رئیس جمهور دیروز 
)شــنبه( در جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا با 
تاکید بر اینکه کســی نباید مبتلا شدن به این 
بیماری را ننگ و عار برای خود تلقی کند و وقتی 
نتیجه مثبت شد به آزمایشگاه نگوید که به کسی 
نگو، گفت: این بیماری مثل همه بیماری هاست 
و هرکســی ممکن است به دلایلی مبتلا شود و 
وقتی مبتلا شد، وظیفه شرعی ماست برای حفظ 
جــان مردم و اطرافیان مان بــه خانواده و محل 
کار بگوییــم که من مبتلا هســتم و برود خود 
را قرنطینــه کند. این کار در جامعه ما از لحاظ 
فرهنگی به معضل تبدیل شده و فرد نمی گوید 

که من مبتلا هستم.
وی تاکیــد کرد: اگــر می خواهیم به فردی 
نزدیک شویم، مبنا را باید بر این بگذاریم که این 
فرد مبتلا به ویروس کرونا اســت. یا باید فاصله 

داشته باشیم و یا ماسک داشته باشیم.
روحانــی با تاکید بر اینکــه وارد اجتماعات 
بزرگ نشــویم،  گفت: در اجتماعات بزرگی که 
همگــی در کنار هم غذا صــرف می کنند و در 

مراسماتی چون عروسی ها وارد نشویم. 
خدمات منوط به 

مراعات پروتکل های بهداشتی است
وی بــا بیــان اینکه مســئولین مربوطه هر 
کدام مسئولیتی دارند، گفت: ادارات دولتی اگر 
می خواهند خدمت بدهند، من از کمیته امنیتی 
و اجتماعی و بهداشتی  مان خواهش می کنم که 
ابلاغ کنند اگر کســی می خواهد وارد یک اداره 
یا جایی که شــلوغ است بشــود، باید از ماسک 
اســتفاده کند و اگر استفاده نکرد به او خدمت 
ندهند. این باید ابلاغ شود که خدمات منوط به 

مراعات پروتکل های بهداشتی است.
رئیس جمهور ادامــه داد: اگر کارمندی وارد 
اداره ای می شود که شلوغ است ولی بدون ماسک 
می آیــد،  باید برای او غیبت بزنند و بعد هم او را 
برگردانند. نسبت به ادارات دولتی و جاهایی که 

متعلق به دولت و شــبه دولتــی مثل بانک ها و 
شــهرداری ها باید الزام کنیم و قدم به قدم جلو 
بیاییم. نباید بگذاریم در مترو که شــلوغ است، 
کســی بدون ماسک وارد شود و خدمت مترو و 
اتوبوس منوط به این باشد که فرد ماسک بزند. 
خواهــش می کنم که هم ضابطین قوه قضائیه و 
هم خود قوه قضائیه و در جاهایی که لازم است 
دادســتان های محترم یاری کنند تا بتوانیم این 

مقطع را با کمک هم سپری کنیم.
روحانی افــزود: در جاهایی هم اتحادیه ها و 
اصناف مسئول هستند و باید وارد بازار و پاساژها 
شــوند و کمک کنند. دستورالعمل اصلی که بر 
آن تاکید می کنند و در همین جلسه هم تاکید 
شد، مســئله فاصله گذاری و ماسک و نرفتن در 
اجتماعاتی مثل مراســم عزا و عروسی است که 

همه مسئولین محترم بر آن تاکید می کنند. 
وی ادامه داد: روند ما اینطور بود که اگر جایی 
را که می خواستیم ممنوع کنیم، می گفتیم این 
کار در کشور ممنوع است و کم کم به این نتیجه 
رســیدیم که لازم نیست برخی چیزها در سطح 
کشــور ممنوع شود، چون مشکل در یک استان 
اســت ربطی به کشــور ندارد. به سمت استان 
رفتیم و گفتیم ممنوعیت ها بر اساس استان های 
قرمز و اســتان های سفید باشد. همانطور که در 
جلسه قبل هم گفته شد هیچ کدام از این ها ثابت 
نیســت و نه قرمزش ثابت است و نه سفیدش و 
مثل رنگ فرش های تقلبی هســت که با یک بار 

شستن رنگش می رود.
با دولت الکترونیکی مراجعه ها را

 دائماً کم می کنیم
 روحانی با بیان اینکه خیلی مهم است مشاغل 

را مدنظر نظر قرار دهیم، گفت: اگر یک رستوران 
همه اصول و پروتکل را مراعات می کند بگذاریم 
بــه کارش برســد و اگر یک رســتوران رعایت 
نمی کند، تذکر می دهیم و اگر باز مراعات نکرد، 
یک هفته تــا ۱0 روز ببندیم تا موظف شــود. 
همه ســه گروه خدمت دهنده، خدمت گیرنده و 
مکان خدمت باید بهداشــتی باشــند و پروتکل 
 را رعایت کنند تا بتوانیم از این شــرایط سخت

عبور کنیم. 
رئیس جمهور در عین حال تاکید کرد: البته 
دولت یک سری وظایف دارد که به شدت دنبال 
می کند. دولت کســب و کارهــا را الکترونیکی 
می کند و با دولت الکترونیکی که ما به ســرعت 
پیش می بریم، مراجعه ها را دائماً کم می کنیم و 
از طریق دولت الکترونیــک الگوی جدیدی در 
خدمت رســانی به مردم ایجــاد می کنیم. خرید 
اینترنتی را باید ســرعت ببخشیم و مسافرت ها 
باید به حد ضرورت باشــد و کاهش پیدا کند و 
جاهایی که احساس خطر می کنیم یا در شرایط 
هشدار هستیم، می توانیم برخی از محدودیت ها 

را برای مدت زمان کوتاه برگردانیم.
وی با تاکید بر اینکه حساســیت مردم نباید 
کاهش پیدا کند، گفت: متاسفانه مدتی که این 
ویروس مقداری آرام تر شــده بــود، مردم فکر 
کردند که دوره اش تمام شده و خبری نیست و 
این احساس خطری که از بین رفت باید برگردد 

و پروتکل ها رعایت شود.
راجع به آنهایی که بیماری را مخفی می کنند

 فکری شود
روحانی خطاب به کمیته بهداشتی و کمیته 
اجتماعی و امنیتی اظهار داشت: راجع به آنهایی 

که بیمــاری را مخفی می کنند فکری بکنند و 
طرحی بیاورند تا در این جلسه تصویب کنیم. 
مخفی کردن بیماری یک نوع تجاوز به حقوق 
دیگران است. من که مخفی می کنم و نمی گویم 
و بــه خانواده همکار و دوســت خودم نزدیک 
می شــوم و با او حرف می زنم و لااقل ماســک 

هم نمی زنم.
اجرای دستورالعمل ها

 نیاز به نوعی ضمانت اجرا دارد
رئیس جمهــور ضمــن تاکید بــر اینکه این 
فرهنــگ را باید جــا بیندازیم که فــرد بیمار 
خودش بگوید و اگر کســی هم اطلاع داشــت 
این را اعلام کند تا اینکه بتوانیم از این مشــکل 
عبــور کنیم گفت:  اجرای این دســتورالعمل ها 
نیــاز به نوعی ضمانــت اجــرا دارد. در ادارات 
شــاید آسان تر اســت و می توانیم با یک مصوبه 
جلــوی خدمــت دادن را بگیریــم. در مترو و 
اتوبوس آقای وزیر کشــور انشاءالله تلاش خود 
را به کار می گیرد و شــهرداری ها و همه کشور 
تلاششــان را به کار می گیرند و هر جا لازم بود 
از نیروی انتظامی و بسیج استفاده شود. از فردا 
الزامی اســت که وقتی در یک مکان سرپوشیده 
جمع وارد می شــویم از ماســک استفاده کنیم، 
 بنابراین نباید به کســی که دارای ماسک نیست

خدمت بدهیم.
وی افــزود: در همه جاهایی که گفته شــده 
ماسک الزامی اســت، همه باید مراعات کنیم و 
همــه باید همدیگر را کمک کنیم. امروز هم در 
این جلسه گفته شد که یکی از موثرترین اقدامات 
ماسک است، بنابراین این اقدام موثر را باید مورد 

توجه قرار دهیم.

رئیس جمهور خبرداد 

از امروز استفاده از ماسک 
در مکان های سرپوشیده جمعی الزامی است

اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
در حالی در پاسخ به نامه ظریف درباره عدم 
پایبندی کشورهای اروپایی به برجام مدعی 
شــده اروپا به حفظ برجام مصمم است که 
در پنج سالگی که از اجرای برجام می گذرد 
از تعهدات خود  اروپایی ها حتی یک مورد 

را اجرا نکرده اند. 
»جوزپ بورل« مســئول سیاســت خارجی 
اتحادیه اروپا در بیانیه  ای که در تارنمای رسمی 
 این اتحادیه منتشــر شد، با  اشاره به نامه ظریف 
مبنــی بر عدم پایبنــدی اروپایی هــا به برجام 
و لزوم فعال ســازی مکانیســم حل اختلاف در 
کمیسیون مشترک این توافق گفت: همان گونه 
که پیشتر گفته ام، مکانیسم حل اختلاف نیازمند 
تلاش شدید همه ]طرف ها[با حسن نیت است، 
از  به عنوان هماهنگ کننده کمیسیون مشترک، 
همه مشــارکت کنندگان برجام انتظار دارم که 
به ایــن روند با این روحیه و در چارچوب برجام 

نزدیک شوند.
وی در این بیانیه همچنین گفت: کمیسیون 

مشترک که مسئول نظارت بر اجرای توافق تحت 
مفاد برجام است، از ســال ۲0۱۶ تاکنون برای 
بحث پیرامون اجرای برجام و رسیدگی به مسایل 
مرتبط که توســط هر یک از مشارکت کنندگان 
به اســتحضار هماهنگ کننده رســیده، تشکیل 

شده است.
بــورل ادامــه داد: همچنان که بــه پنجمین 
ســالگرد برجام نزدیک می شــویم، مایلم از این 
فرصت اســتفاده و اهمیت این توافق را یادآوری 
کنم. برجام دستاوردی تاریخی برای منع  اشاعه 
هسته ای در جهان است که بر امنیت منطقه ای 
و جهانی تأثیرگذار اســت. من همچنان مصمم 
هستم که به همکاری با مشارکت کنندگان برجام 

و جامعه جهانی برای حفظ آن ادامه دهم.
مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا در 
حالی در پاسخ به نامه ظریف درباره عدم پایبندی 
کشورهای اروپایی به برجام مدعی شده اروپا به 
حفظ برجام مصمم است که در پنج سالگی که از 
اجرای برجام می گذرد اروپایی ها حتی یک مورد 

از تعهدات خود را اجرا نکرده اند. 

به جای حرکت در مسیر آمریکا 
به تعهدات خود پایبند باشید 

 گفتنی است سید عباس موسوی سخنگوی 
وزارت امــور خارجــه عصــر جمعــه گفت که 
محمد جواد ظریف وزیــر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در نامه ای به »جوزپ بورل« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده 
برجام، یک بار دیگر موارد عدم  پایبندی کشور های 
اروپایــی را طبق بند 3۶ برجام به کمیســیون 

مشترک جهت حل وفصل ارجاع داد.
موسوی افزود: متعاقب اقدام غیرمسئولانه و 
غیرقانونی ســه دولت اروپایی )آلمان، انگلیس و 
فرانسه( در ارائه پیش نویس قطعنامه در شورای 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی  و همچنین 
تداوم عدم  پایبندی نسبت به تعهدات بین المللی 
ناشــی از برجام و مصوبات کمیسیون مشترک، 
روز گذشته محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران طی نامه ای به »جوزپ 
بورل« مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا 
و هماهنگ کننــده برجام، یک بــار دیگر موارد 

عدم پایبندی کشور های اروپایی را طبق بند 3۶ 
برجام به کمیســیون مشترک جهت حل وفصل 

ارجاع داد.
وی یادآورشد: در نامه وزیر امور خارجه تأکید 
شده اســت که هرگونه مداخله در همکاری های 
پادمانــی جاری بین ایران و آژانس مغایر با مفاد 
برجــام بوده و می تواند بــر مبانی همکاری های 

پادمانی موجود تأثیرات منفی داشته باشد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه یک بار دیگر 
ضمن اعــلام آمادگی برای حفظ و اجرای کامل 
مفاد برجام توســط همــه طرف های این توافق، 
به خصوص ضــرورت انتفاع کامل ایــران از آثار 
اقتصادی نظام رفع تحریم ها به نحو پیش بینی شده 
در برجــام، تأکید کــرد که در قبــال هرگونه 
زیاده خواهی و رفتار های غیرمســئولانه اقدامات 
لازم و متناســب را اتخاذ خواهد کرد و از ســه 
کشور اروپایی قویاً می خواهد به جای حرکت در 
مسیر سیاست فشار حداکثری ایالات متحده، با 
پایبندی نسبت به تعهدات خویش، زمینه حفظ 

و اجرای کامل برجام را فراهم آورند.

آقای بورل ! اگر اروپا به حفظ برجام مصمم بود 
به یکی از تعهداتش عمل می كرد 

گرجستانی  پیکر سیروس  تشییع  مراسم 
بازیگر سینما و تلویزیون کشورمان، دیروز با 
حضور مســئولان و جمعی از دوستداران این 
هنرمند در قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( 

برگزار شد.
فاطمه گــودرزی، ابوالفضل پورعرب و افســانه 
بایگان از جمله هنرمندان حاضر در این مراسم بودند. 
همچنین طباطبایی نژاد مدیرعامل موسسه هنرمندان 
پیشکسوت، ملک محمدی مدیرگروه فیلم و سریال 
سیما فیلم و حمید خواجه نژاد مدیر روابط عمومی 
سیما نیز از شرکت کنندگان در مراسم تشییع مرحوم 

گرجستانی بودند.
فاطمه گودرزی در این مراســم گفت: سیروس 
گرجستانی عاشق خانواده و همسرش بود؛ همیشه در 
پشت صحنه از عشق به همسر و دخترانش می گفت. 
خیلی ســخت اســت درباره مرد بزرگی همچون او 

صحبــت کنم. ما در کار آخر چهــل روز با هم کار 
کردیم و در هر لوکیشــن که تغییر می کرد، شاهد 

استقبال مردم از ایشان بودیم.
ابوالفضل پورعرب دیگر بازیگر سینما و تلویزیون، 
هم در آیین بدرقه سیروس گرجستانی به خانه ابدی 
اظهار کرد: خیلی سخت است در کنار دوست و رفیق 
سالیان دراز و خفته بر زمین، از او تعریف کنم. آنچه 

من باید تعریف کنم را شما دیده اید.
افسانه بایگان بازیگر تلویزیون و سینما هم بیان 
کرد: ســیروس گرجستانی از هنرمندان افتاده، اهل 
هنر و بازیگری بود. ســال های سال با هنرش در دل 
مردم این ســرزمین جا باز کرد و لبخندها بر لبشان 
نشاند. این داستان تکراری است؛ پس تا وقتی هستیم، 

قدر یکدیگر را بدانیم.
فرزند آن مرحوم هم در پایان این مراسم درباره 

پدرش صحبت کرد.

بدرقه »سیروس گرجستانی« به خانه ابدی

قم-  خبرنگار کیهان:
تشکل اساتید سطوح عالی و خارج  حوزه 
علیمه قم  با  انتشار بیانیه ای صدور برخی نامه ها 
و انتشار برخی توئیت ها را فتنه انگیزی عنوان 

و محکوم کرد.
در این بیانیه آمده اســت: یکی نامه می نویسد و 
ســخن از افت مقبولیت و مشروعیت نظام به میان 
می آورد و از مشــکلاتی سخن می گوید که بیش از 
همه دوستان خودش در این مشکلات نقش داشته اند 
و دیگری توئیت می کند که تا کی ادامه می دهید و 
دلار  به چند برسد به برجام برمی گردید؟ و آن سومی 
 هم که به دنبال وقت دیدار است و طرح آشتی ملی 
را مطرح می کنــد و در این میان برخی هم دغدغه 
مهم شــان رفع حصر است. شگفت اینکه  همه اینها 
ستون خیمه انقلاب اسلامی یعنی ولایت فقیه را نشانه 

می گیرند و ادعای اصلاحگری هم دارند. 
امــروز مردم عزیز ایران اســلامی خیلی بهتر از 
گذشته مفهوم این جمله بنیانگذار جمهوری اسلامی 
ایران امام خمینی )قدس سره( را درک می کنند که 
فرمود پشــتیبان ولایت فقیه باشید تا مملکت شما 
آســیبی نبیند. هرجا عیار تبعیت از ولایت فقیه بالا 
رفت به همان میزان اقتدار کشور افزون گشت و عزت 
و استقلال تعالی گرفت. مشکلات و نارسایی های امروز 
اقتصاد کشــور حکایت از عــدم تبعیت و یا تبعیت 

ضعیف از رهنمودهای  ولایت فقیه دارد.
باید از این مدعیان پرســید، آیا حضور مردم در 
رستاخیز تشییع جنازه سردار سرافراز اسلام شهید 

سلیمانی را ندیدند که دم از تسلیم می زنند.
در ایــن بیانیه آمده اســت: مغالطه بزرگ  این 

نامه های دیکته شده  آن جاست که نوک پیکان حمله 
خود را به سمت ولی فقیه نشانه می برند، حال آنکه 
رفقای برخــوردار از حقوق های نجومی آنها و رخنه 
کرده در دســتگاه های اجرایی کشور باید پاسخگو 
باشند. اگر نبود حمایت های دلسوزانه و پدرانه ولی 
فقیه که کمک های جهادی را در عرصه سیل و زلزله 
روانه کند و اگر رزمایش همدلی و مواسات در دوران 
کرونا رقم نمی خورد و اگر بر حمایت از رونق و جهش 
تولید اصرار ورزیده نمی شد امروز کشورمان را ایادی 
داخلی جبهه اســتکبار به کجا کشانده بودند و حال 

مردم به چه روزی رسیده بود.؟
کلام آخر، اینان که امروز دســت به قلم شــده 
و نامه نگاری می کننــد، گویی فراموش کرده اند که 
یک روز با عنوان دفاع از ولایت فقیه اقدام به حذف 
مخالفان خویش می نمودند حال آنکه هیچ اعتقادی به 
ولایت فقیه نداشتند و علنی نکردن این بی اعتقادی در 
زمان امام )قدس سره( را کم رویی اعلام کردند و امروز 
که خود را منزوی سیاسی دیده اند، کم رویی را کنار 
گذاشته و با برپایی فتنه سعی در تضعیف ولی فقیه 
دارند و بر این اساس اقدامات آنان در پازل براندازی 

نظام مبتنی بر ولایت فقیه تفسیر می شود.
تشکل اساتید سطوح عالی و خارج حوزه علمیه 
قم، متواضعانه از امت مؤمن و انقلابی ایران اسلامی به 
خصوص از حوزه های علمیه درخواست می نماید تا با 
روشنگری های دلسوزانه خویش، عمار وار توطئه های 
فتنه گــران را خنثی  نمــوده وحاصل قرن ها تلاش 
مکتب اهل بیت علیهم الســلام، خون شهدا و جهاد 
علمای عامل و در رأسشان امام خمینی)قدس سره( 

را از کید دشمنان در امان نگه دارند.

تشکل اساتید حوزه علمیه قم: 

اقدامات فتنه گرایانه در كشور
 محکوم است


